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Mi is történt nálunk ebben a hónapban? 

 Idézzünk föl néhány jelentősebb eseményt. 

Nagy készülődéssel indult a hónap: Jaschkó Balázs születésének 90. évfordulóját ünnepelte a torontói 

magyarság 5-én, vasárnap. (Ezt az első ünneplést aztán még követte még néhány a különféle csoportokban...)  

Az atya 1970 óta megszakítás nélkül végzi áldozatos munkáját a plébánián keresztül. Nyugdíjasként ma is segít, 

ahol tud. Istennek hála! 

A cserkészeink munkáját erkölcsileg és bevételeivel támogató disznótoros vacsora a hónap első szombatján 

szépen sikerült. Igazán kitettek magukért az öregcserkészek és a csapatok barátai. Nagycserkészeink téli 

táborában a hónap utolsó hétvégéjén vendégcserkészként részt vettek többen az új torontói református 

cserkészcsapat tagjai közül. „A cserkész minden cserkészt testvérének tekint“ (4. cserkésztörvény). Az 

egyházközség cserkészcsapatokat fenntartó testületi bizottságának gyűlése is a hónap végén találkozott, 

áttekinteni teendőit. Adja Isten, hogy a cserkészeszmények mentén mélyüljön minden cserkész élete és baráti 

kapcsolata. Jó munkát! 

Szintén a hónap első napjaiban újraindult a rózsafüzér készítése. A lelkes csoport füzérei már sokak kezében van 

használatban Magyarországon és Torontóban, egész magyarságunk hit- és erkölcsbeli megtéréséért.  

A Mária Kongregáció és a cursillo havi találkozója igen szép létszámmal és elmélyült légkörben zajlott. Az 

utóbbira dr. Deróth László meghirdetett tanúságtétele (miniroyo) régen látott arcokat is előcsalt. Az újabban 

Kanadába érkezett cursillista roma testvéreink közül hatan rendszeresen bekapcsolódnak az ultreyákba. De 

colores! 

A Kanadai Magyar Papi Egység téli baráti összejövetelét a Keresztelő Szent Jánosról nevezett wellandi magyar 

görög katolikus parókia vendégszeretete segítette. Sajnos, nem tudott jönni erre Marosfalvy atya betegség miatt, a 

83. évében lévő Nemesszeghy atya pedig éppen autóvezetői vizsgáját tette le sikerrel ebben az időben.  

Az Épületügyi Bizottság idei első gyűlésén szó esett a templom és a plébánia épületegészének állapotáról, több 

nagyobb felújítási munka szükségességéről, mint például a templomunk belső falairól, szőnyegpadlójáról, a hall 

és a nagykonyha állapotáról, a tornaterem padlózatáról, az egész iskolaépület fűtési-hűtési rendszeréről, a parkoló 

és az udvar teendőiről, a Szent István és a Kaszap Terem vizesblokkigényeiről, egy Szent Erzsébet szobor 

helyéről. 

Az Önkénteseket Átvilágító Bizottság (Volunteer Screening Committee) hosszabb szünet után ismét találkozott. 

A bizottságot az egyházmegye azért állíttatta föl, hogy az egyházközség egyéb önkéntes csoportjainak munkáját 

segítse az állami előírások önkéntesekre vonatkozó rendelkezéseinek teljesítésében.  

Romacsütörtök Torontóban. Egyházközségünk tagjai imádsággal, pénzbeni és természetbeni adományaikkal, 

jelenlétükkel és szolgálataikkal támogatják ezeket az alkalmakat. A Torontói Magyar Egyházak Ökumenikus 

Tanácsa heti szolgálatával január óta szép tanúságtevő választ ad kultúráról, igazi humanizmusról, valódi 

kereszténységről a nagy hatalmú világsajtó azon zsoldosainak, akik előítéletekkel teljesen, kettős mércével és a 

valóságról tudomást vevő hajlandóság nélkül (röviden: kulturálatlanul és hazug módon) globálisan rágalmazzák 

Magyarországot és a magyarokat, manipulálják a bennük bízó embereket szerte a világban. Imádkozzunk a 

világmedia ezen részének és mozgatóiknak megtéréséért. 

Farsangfarkán egyházközségünk ifjúsága bálozott nagytermünkben. A sok jó élmény mellett a bál bevétele az 

Ifjúsági és a Ministráns Klubunk életét segíti anyagilag. Magyar iskolánk farsangi délutánja a tornateremben 

már egy héttel korábban hasonlóan jó élményekkel és anyagi gyümölcsökkel történt meg. 

A pénteki nyitott Pax Romana-estek közül ebben a hónapban kiemelkedik a zenei alapműveltséggel és az italok 

kémiájával foglalkozó két előadás, köszönet értük Czink Adeodátának (Apornak) és dr. Forbáth Péternek. 

Mikes Kelemen és a XVIII. századi magyar irodalom után (ez volt januárban a Magyar Kultúra Napján) 

februárban Fáy Ferenccel foglalkozott irodalmi esténk. Élénk érdeklődéssel elevenítettük föl nagyszerű és 

kevéssé emlegetett „torontói magyar költőnket“, aki Márai Sándor véleménye szerint a XX. századi hazai és 

külhoni költőink legjobbjai közé tartozik.  



Kanadában hivatalos ünnep pár éve a februári Családnap. Egyházközségünkben igazán családias hangulatban 

zajlott le a nap nagytermünkben és a tornateremben. Idén a résztvevők bőven hoztak magukkal ételt-italt a 

közösbe. Egyik hívőnk nagyvonalúságának köszönhetően minden verseny győztesét csokoládéval tudtunk 

jutalmazni. 

Húshagyó kedden este a Rajkó Zenekar koncertjének közel száz résztvevője jó érzésekkel és komoly zenei 

élménnyel távozhatott templomunk nagyterméből.  

Hamvazószerdától egész nagyböjtben ismét félórás reggeli szentségimádás van templomunkban a 7.30-as angol 

mise előtt. Mint ádventben, most is népszerűek ezek a korai imádságok. 

A Karitász Csoport ebédjét kell még megemlíteni, ami a hónap utolsó vasárnapján volt. A csoport ilyen 

események szervezésével, önkéntes munkáival tesz szert bevételre, amit aztán jótékonyságra fordít. 

Magyarországra sok év óta küldenek támogatásokat, elsősorban egyházközségek szociális tevékenységének 

támogatására. Isten fizesse meg kemény munkájukat! 

Családlátogatást is végeztünk: a hamiltoni Villában élő három jezsuita testvérünket látogattuk. Marosfalvy atya 

nem tudott jönni, de a Torontóban miniszabbatikumát végző Nemesszeghy Ervin velünk tartott. Köszönet 

Urunknak és a Jézus Szíve Néplányok otthonának, hogy testvéreink ilyen megfelelő körülmények közt 

készülődhetnek a Mesterükkel való találkozásra. 

Jó visszaemlékezni az angol kanadai jezsuita provincia tanuló rendtagjának, Marc de Asisnak látogatására. A 

jezsuita hivatásmunkért felelősséget vállalt skolasztikus a meghívását első szóra elfogadta. A Fülöp-szigeteken 

született és nevelkedett kínai családban, de már Kanadában „lett emberré“. Papilla atyára szépen emlékezett, 

Kráhl atyáról szívesen hallott. És hosszan beszélgettünk a tamingi és tajvani magyar misszióról, a magyar 

provincia kínai tagjairól, köztük San bíborosról, nem kevés számára újdonságot beszélvén el neki... 

Végezetül John Perry SJ (szintén kanadai) idősebb atya látogatása is szép emlék. Azért jött, hogy az URAM 

folyóirat dolgaival foglalkozó bizottságban legyen valaki magyar jezsuita is. Már előre megbeszéltük, hogy majd 

Marosfalvy atya lesz a „valaki“, hisz tényleges könyvelői segítségre is számítanak a felkérésnél. A Horváth 

Tiborunk alapította és sokáig mindenesként maga vitte folyóirat közelében illő is, hogy legyen magyar jezsuita, 

ha egy mód van rá. A találkozás alkalmat adott Tiborra is emlékezni. Nyugodjék békében! 
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